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Protokół  

z posiedzenia Komisji Finansowo-Gospodarczej 

odbytego w dniu 21 czerwca 2011 r. 

 

Posiedzenie rozpoczął o godzinie 10:15 Przewodniczący Komisji, p. Kazimierz 

Lesiński. W posiedzeniu udział wzięli: 

 

Kazimierz Lesiński 

Tomasz Maćkowiak 

Jan Rajchelt 

Rafał Socha 

Krzysztof Świątczak 

oraz:  

Wójt Gminy – Bogdan Kemnitz 

Z-ca Wójta/Sekretarz Gminy – Genowefa Przepióra 

Inspektor ds. ochrony środowiska i rolnictwa – Monika Nowicka 

Podinspektor ds. planowania przestrzennego – Anna Jaszczyńska 

 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Gospodarka odpadami. 

2. Plan pracy Komisji na II półrocze 2011 r. 

3. Sprawy bieżące wynikające z działalności gminy. 

 

Ad.1 porządku posiedzenia 

 Pani Monika Nowicka przedstawiła zagadnienie gospodarki odpadami na terenie 

Gminy Kleszczewo w  formie prezentacji multimedialnej, która stanowi załącznik do 

protokołu. 

 Radny Świątczak spytał co z 5% mieszkańców, którzy nie mają podpisanej umowy? 

 Pani Nowicka powiedziała, że są to osoby uchylające się lub np. osoby, które się 

meldują, ale jeszcze nie mieszkają, są też osoby, które  zerwały jedną umowę i są w trakcie 

podpisywania umowy z inna firmą. 

 Radny Świątczak powiedział, że na podstawie regulaminu mamy możliwość 

egzekwować podpisanie umowy poprzez Zakład Komunalny, czy stosowaliśmy to? 
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 Pani Nowicka powiedziała, że nie, że wysyłaliśmy wezwania do podpisania umowy i 

przyniosło to skutek. Dodała też, że w 2009 roku Gmina likwidowała dzikie wysypiska, 

dlatego jest więcej odpadów. W 2010 roku koszty są dużo niższe, ponieważ był to tylko 

zakup worków – zrezygnowaliśmy z pojemników na selektywną zbiórkę, ponieważ był wokół 

nich nieporządek, poza tym odpad ten był bardzo zanieczyszczony. 

 Radny Rajchelt spytał jaki jest koszt zbiórki zużytego sprzętu elektronicznego? 

 Pani Nowicka powiedziała, że  żaden, Gmina musi tylko poinformować o tym 

mieszkańców. Natomiast jeżeli chodzi o zbiórkę przeterminowanych leków Gmina ponosi 

tylko koszt transportu. Pani Nowicka dodała, że również darmowa jest zbiórka zużytych 

baterii – dodatkowo za zbiórkę baterii szkoły mogą otrzymać nagrody. 

 Pani Nowicka poinformowała też radnych, że w 2007 roku odbyła się inwentaryzacja 

azbestu. W roku bieżącym na likwidację azbestu Gmina, przy wkładzie własnym 15 tys. Zł, 

ma do wykorzystania 33 tys. 4 gr., mieszkaniec musi pokryć 30% kosztów z własnej kieszeni. 

Radny Maćkowiak spytał czy koncesję na wywóz odpadów na terenie Gminy wydaje 

się bezpłatnie? 

 Pani Nowicka powiedziała, że jest to płatne – opłata skarbowa w wysokości 107 zł. 

Dodała też, że nie można nie wydać koncesji – jeżeli firma spełnia wymagania to trzeba 

wydać. Koncesję wydaje się na 10 lat, ale nie oznacza to, że nie można jej wcześniej zerwać. 

 Radny Świątczak spytał jak zmienią się koszty wywozu odpadów po zmianie ustawy. 

 Pani Nowicka powiedziała, że według szacunków będzie to 11 zł za osobę 

miesięcznie. 

Radny Lesiński spytał czy firma wywożąca odpady może działać na terenie kilku 

gmin? 

Pani Nowicka powiedziała, że tak. 

Radny Rajchelt spytał o koszt oddania odpadów na wysypisko. 

Pani Nowicka powiedziała, że jest to 160 zł za tonę odpadów. 

Radny Świątczak spytał  czyją własność kontener  na części zielone  w Tulcach, jest 

trochę niewłaściwie postawiony i  prosi o przesunięcie go w inne miejsce. 

Pani Nowicka poinformowała, że skontaktuje się z administratorem osiedla i przekazę 

problem. 

Radny Świątczak spytał czy zostanie wyznaczone miejsce na oddawania odpadów 

takich jak skoszona trawa? 

Pani Nowicka powiedziała, że obawia się czystości tego odpadu. 

Radny Rajchelt spytał czy osoby chodzące po terenie Gminy i pytające o stare 

akumulatory są za pośrednictwem urzędu? 
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Pani Nowicka powiedziała, że Gmina nie zbiera akumulatorów. 

 

Ponieważ Radni nie mięli więcej pytań przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu 

posiedzenia. 

Ad.2 porządku posiedzenia 

Radni ustalili plan pracy Komisji na II półrocze 2011 r., który stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad.3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący poprosił o zreferowanie projektów uchwał. 

1. Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały nr IX/57/2011 w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego za 2010 rok oraz uchwały nr IX/58/2011 w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.  

Pani Skarbnik powiedziała, że bilans skonsolidowany to wszystkie bilanse robione w 

Gminie. W roku obecnym po raz pierwszy się to przedstawia. 

Radny Rajchelt spytał czy podatek VAT w styczniu to podatek z grudnia 2009? 

Pani Skarbnik powiedziała, że tak. 

Pani Skarbnik powiedziała, że szczegółowo zbadała to Komisja Rewizyjna, ponieważ 

otrzymała bilans obrotów i sald. 

Radny Rajchelt spytał z czego wynika zwiększenie zobowiązań długoterminowych? 

Pani Skarbnik powiedziała, że wynika to z zaciągniętych kredytów (na budowę drogi 

w Krzyżownikach, na kanalizację itp.) 

Radny Świątczak stwierdził, że pewnie dojdzie do stworzenia definicji bilansu 

skonsolidowanego. Zauważył też, że każda Gmina może mieć inne jednostki, zakłady 

itd. 

Pani Skarbnik powiedziała, że przekazuje się też razem ze sprawozdaniem protokół z 

posiedzenia Komisji Rewizyjnej. 

Radni nie mieli więcej pytań. 

2. Pani Barbara Błoch przedstawiła projekt uchwały nr IX/59/2011 w sprawie zbycia w 

formie przetargu nieruchomości położonej w miejscowości Tulce. 

Radny Świątczak spytał czy już nie będzie tam parkingu? 

Pani Błoch powiedziała, że parking może dalej się tam znajdować. 

Pani Sekretarz spytała do kiedy jest umowa na parking? 

Pani Błoch powiedziała, że do końca 2011 roku. 
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Radny Świątczak spytał o sprawę kortów tenisowych, które były planowane w 

Tulcach. 

Pani Błoch powiedziała, że do Urzędu nie wpłynęła żadna inna propzycja. 

Radny Świątczak spytał przy okazji o to jak wygląda sprzedaż działek przy ulicy 

Leśnej w Tulcach. 

Pani Błoch powiedziała, że działki nie zostały sprzedane pomimo przetargu. 

Radny Świątczak zauważył, że problemem może być brak mediów. 

Pani Błoch  potwierdziła, że może to być przyczyna braku sprzedaży. 

Radny Maćkowiak spytał czy działka z uchwały jest już wyceniona? 

Pani Błoch powiedziała, że jest w trakcie wyceny. 

Radny Lesiński spytał czy cena zależy od tego na co inwestor będzie chciał 

przeznaczyć działkę? 

Pani Błoch powiedziała, że nie, że będą trzy operaty szacunkowe, dla każdego 

przeznaczenia osobny. Później Pan Wójt podejmie decyzję jaką cenę będzie miała 

działka. 

Pani Błoch skonsultowała z radnymi propozycję mieszkańców na nazwę ulicy w 

Gowarzewie – ul. Zbigniewa Ziembińskiego – był to profesor UAM. 

Radni byli przeciwni takiemu nadaniu nazwy ulicy, ponieważ nie znajduje ona 

odzwierciedlenia w nazwach pobliskich ulic. 

3. Pani Nowicka przedstawiła projekt uchwały nr IX/60/2011 w sprawie wyłapywania 

bezdomnych zwierząt na terenie Gminy Kleszczewo. Poinformowała radnych, że tekst 

tej uchwały otrzymali już w marcu. Projekt uchwały był opiniowany przez 

Powiatowego Lekarza Weterynarii, który zasugerował, żeby dopisać liczbę dni, w 

których zwierzęta będą przebywać na terenie Zakładu Komunalnego. Opinię powinno 

przedstawić też Towarzystwo Opieki nad Zwierzętami, jednak bardzo trudno było się 

z nimi skontaktować z powodów zmian personalnych na stanowiskach kierowniczych 

oraz z powodu zmiany siedziby.  

Pani Sekretarz dopowiedziała, że należy podjąć tę uchwałę, pomimo tego, że od 

stycznia 2012 roku zmieniają się przepisy prawa i będzie się ją podejmowało 

powtórnie. 

Radny Rajchelt spytał w jaki sposób wyłapuje się zwierzęta. 

Pani Nowicka powiedziała, że za pomocą specjalnego sprzętu. 

Radny Rajchelt spytał czy nie było przypadku pogryzienia? 

Pani Nowicka powiedziała, że nie. 
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4. Pani Grażyna Frąckowiak przedstawiła projekt uchwały nr IX/61/2011 w sprawie 

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury i 

Sportu w Kleszczewie. 

Radny Rajchelt spytał  z czego wynika za 2009 rok zysk, a za 2010 rok strata? 

Pani Frąckowiak powiedziała, że na początku roku 2009 na rachunku bankowym była 

kwota 30 tys. Zł, której się nie wykazuje stąd wynika różnica, że były większe koszty. 

Radny Świątczak spytał co wpłynęło na większe koszty? 

Pani Frąckowiak powiedziała, że np. Orliki. 

Radny Rajchelt spytał o umowy z animatorami. 

Pani Frąckowiak powiedziała, że są to umowy zlecenia na okres letni. 

Radny Świątczak spytał czy przychody w 2010 roku są porównywalne do roku 2009? 

Pani Frąckowiak powiedziała, że tak. 

5. Pani Jaszczyńska przedstawiła projekt uchwały nr IX/62/2011 w sprawie zmiany 

uchwały o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo obejmującego działki położone 

w Gowarzewie, Markowicach, Krzyżownikach, Śródce, Krerowie i Bylinie.  

Poinformowała radnych, że jest to zmiana „kosmetyczna” uchwały o przystąpieniu do 

sporządzenia zmiany m.p.z.p. Zmiana polega na rozdzieleniu załącznika nr 6 na 

załączniki 6a i 6b. 

Radni nie mięli pytań. 

6. Pani Sekretarz przedstawiła projekt uchwały nr IX/63/2011 w sprawie uchwalenia 

planu pracy Rady Gminy na II półrocze 2011r.  

Pani Sekretarz powiedziała, że zostanie on ustalony podczas Sesji. 

7. Pani Sekretarz przedstawiła projekt uchwały nr IX/64/2011 w sprawie powołania 

zespołu, który przedstawi Radzie Gminy opinię o zgłaszanych kandydatach na 

ławników. Pani Sekretarz spytała czy radni mają propozycję kandydata z ich Komisji? 

Radny Świątczak spytał czy radny może być ławnikiem? 

Pani Sekretarz powiedziała, że nie. 

Kandydatem do zespołu z Komisji Finansowo Gospodarczej został wyznaczony 

Radny Kazimierz Lesiński. 

Radni nie mieli więcej pytań. 

8. Pani Sekretarz przedstawiła projekt uchwały nr IX/65/2011 w sprawie przyjęcia 

Regulaminu korzystania z parku gminnego w Kleszczewie.  

Pani Sekretarz powiedziała, że było napisane, że powinno się posiadać pojemnik na 

odchody zwierząt, jednak pani mecenas Woźniak – Tyczka jest zdania, że jest to za 

http://bip.kleszczewo.pl/?a=4711
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4711
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4712
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4712
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4712
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4712
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4712
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4713
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4713
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4713
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4713
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4714
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4714
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4714
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duże ingerencja w szczegóły, pani Sekretarz powiedziała, że jeszcze na Sesji będzie na 

ten temat mowa. 

Radny Świątczak spytał jakie są sankcję za nieprzestrzeganie regulaminu. 

Pani Sekretarz powiedziała, że określa je kodeks wykroczeń (np. kary grzywny). 

Radny Rafał Socha spytał czy w parku będzie można chodzić po trawnikach? 

Pani Sekretarz powiedziała, że nie. 

Radni nie mieli więcej pytań. 

9. Pani Sekretarz przedstawiła projekt uchwały nr IX/66/2011 w sprawie opłat za 

świadczenia udzielane przez przedszkola, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Kleszczewo.  

Radny Świątczak spytał czy jeżeli rodzic zadeklaruje ilość godzin miesięcznie to czy 

może zapłacić z góry? 

Pani Sekretarz powiedziała, że nie ma takiej możliwości. Wszystkie sprawy w tej 

kwestii będą regulowały umowy. Dodała też, że w uchwale przewidziana jest opłata 

dodatkowa w wysokości 20 zł za odebranie dziecka po zadeklarowanej godzinie. 

Radny Świątczak powiedział, że w poznańskich przedszkolach też są takie opłaty 

przewidziane, jednak dopiero za trzecie spóźnienie rodzica. 

Radny Rajchelt s pytał, co w sytuacji, kiedy rodzic wyjątkowo chciałby dziecko dłużej 

zostawić w przedszkolu i o tym poinformuje? 

Pani Sekretarz powiedziała, że zależy to od sytuacji indywidualnej, jeżeli będzie to 

sytuacja nadzwyczajna to myśli, że będzie można to z przedszkolem uzgodnić. 

Radny Świątczak spytał czy wprowadzane zmiany nie zachwieją wpływów do 

budżetu? 

Pani Sekretarz powiedziała, że teraz trudno to stwierdzić ,po upływie czasu będzie 

można to dopiero stwierdzić. 

Radny Świątczak spytał też czy z tego powodu trzeba zmieniać uchwałę o dochodach 

własnych gminy? 

Pani Skarbnik powiedziała, że nie. 

Radni nie mieli więcej pytań. 

10.  Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały nr IX/67/2011 w sprawie zaciągnięcia 

kredytu długoterminowego na zadanie inwestycyjne.  

Radny Lesiński spytał ile finansuje powiat? 

Pan Wójt odpowiedział, że tak jak gmina też 1/4 . 

Pan Wójt dodał również przy okazji o sytuacji remontu drogi w Krerowie, że trzeba 

odtworzyć nawierzchnię - 40% materiałów nadaje się do ponownego wykorzystania, 

http://bip.kleszczewo.pl/?a=4715
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4715
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4715
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4715
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4716
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4716
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4716
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więc 60% należy dokupić. Wykonawca jest w stanie dać robociznę; trwają rozmowy z 

powiatem nt. tego kto zakupi kostkę brukową. 

Radny Lesiński spytał czy jest to droga powiatowa? 

Pan Wójt powiedział, że tak. 

Pani Skarbnik powiedziała, że jest trudna sytuacja budżetowa gminy w związku z 

zaciągniętymi kredytami. 

Pan Wójt powiedział, że kończą się dotacje unijne, dlatego warto to wykorzystać. 

Radny Lesiński spytał o oprocentowanie kredytów, które gmina ma zaciągnięte. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że w chwili obecnej nie przytoczy ich dokładnie, ale  

nie są to duże procenty 

Radny Rajchelt zpytał czy jest przewidziany remont drogi powiatowej w kierunku 

Gowarzewa? 

Pan Wójt powiedział, że jest ta droga w planach na 2012 rok, jednak należy mieć na 

uwadze fakt, że plany nie są zawsze realizowane. 

Radny Rajchelt spytał czy droga powiatowa w Kleszczewie została zwężona podczas 

remontu? 

Pan Wójt powiedział, że ZDP trochę ją zwęził.  

Radni nie mieli więcej pytań. 

11.  Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały nr IX/68/2011 w sprawie zmiany budżetu 

na rok 2011. 

Radny Lesiński spytał czy jeżeli osoba nie płaci alimentów to czy gmina ma z tego 

tytułu wydatki? 

Pani Skarbnik powiedziała, że nie. 

Radni nie mięli więcej pytań. 

 

 

Po wyczerpaniu tematów, o godzinie 13:20, Przewodniczący zamknął posiedzenie. 

 

 

Protokołowała:        Za zgodność z przebiegiem posiedzenia 

      Anna Jaszczyńska                     Przewodniczący Komisji   

       

            Kazimierz Lesiński 

http://bip.kleszczewo.pl/?a=4717
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4717
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4717

